
Tartu Linna Noortevolikogu XIV protokoll

Kuupäev – 10.04.2023
Algus – 17:00
Lõpp – 18.47
Osalevad – Helen Siska (noorsootöövaldkonna juht), Laura Liis Luhamäe (veebis),
Mia Faster, Liisa Riso, Kaupo Piir, Emma Kruusmäe (veebis), Tea Liis Simm
(veebis), Rebecca Valge (veebis)
Protokollija – Helen Siska (noorsootöövaldkonna juht)
Juhataja – Emma Kruusmäe
Külalised: Tartu 2024 Extended 10 noort ja Angela Ader (noorteprogrammi
koordinaator)
Puuduvad – Anastassia Surgutšova, Kaaleb Humal, Raul Tamm, Marie-Liset Tauts,
Liisi Haljasorg, Robin Sepma

Päevakord:
1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine
2. Päevakorra kinnitamine
3. Tartu 2024 Extendedi noored
4. Vahepeal toimunud
5. Huvihariduse raha
6. Kaasava eelarve kaasa aitamine
7. Pärnu noortevolikoguga kohtumine
8. Koolide külastamine
9. ENLi üritused
10. Komisjonide töö
11. Kohapeal algatatud punktid

1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine
Istungit juhatab Emma Kruusmäe ja protokollib Helen Siska (noorsootöövaldkonna
juht)

2. Päevakorra kinnitamine
Päevakord kinnitati ning ei lisatud juurde ühtegi ettepanekut.

3. Tartu 2024 Extendedi noored
Tartu 2024 Extendedi noored tutvustasid oma tegemisi ning sündmusi, mida nad
planeerivad ellu viia ning mis on otseselt suunatud noortele. Kokkuvõtvalt saab
ülevaate siit -
https://www.facebook.com/Tartu2024Extended/events/?id=100085016825645&sk=e
vents Lisaks tutvustasime noortevolikogu kontseptsiooni ning millised on meie hetkel
olulisemad tegevused. Leiti ühiselt, et selline koosloome ja arutelu erinevate noorte
aktiiv gruppide vahel on pigem positiivne ja selliseid kohtumisi võiks rohkem olla.

https://www.facebook.com/Tartu2024Extended/events/?id=100085016825645&sk=events
https://www.facebook.com/Tartu2024Extended/events/?id=100085016825645&sk=events


Usume, et tulevikus saame veelgi rohkem koostöökohti leida ja juba üksteise
tegemistega arvestada.

4. Vahepeal toimunud
Haridusosakonna hariduskorralduse peaspetsialist Marge Tänava ja TLNV
juhatuse kohtumine

Kohapeal tehti kokkuvõte kohtumisest ning olulisematest teemadest:
1. Õpilaste kaasamine kooli igapäevaellu: Murekoht: koolid ei kaasa tegelikult

koolielu arengusse ja planeerimisse, elluviimisesse noori; tore unistus –
Tartus võiks olla haridus arvamusfestival; toetada ideed ja kaardistada
osaluskohvikute-sündmuste raames? Pikemaajaline programm – kaardistada
ära, mis need murekohad on? Teha ühepäevane ehk maksimaalselt saada
vajaliku informatsiooni kätte. Millised huviringe noored vajaksid ja mida tõesti
tahavad või soovivad?

2. Õpilaste tunnustamine: Abilinnapea koolis käimine – kätlemine pigem ei
väsita, aga ettepanek, et tunnustamine võiks olla osa aktusest ja koolide
sisene; koolijuhil on kindel seisukoht, et peab olema paberil tänukirjad
(keskkonnateadlikkus?); linnapea vastuvõtt – rahvusvahelistel võistlustel
käivad noored peaksid saama siiski tunnustatud; Kas linnavooru eest peaks
tegema eraldi vastuvõtu või piisab koolitänust? Kes on see, kellele noor alt
ülesse vaatab? Üldiselt leidsid istungil noored, et tänukirjad ei ole nii olulised
ning linna poolt korraldatud huvipäev vastuvõtu asemel on hea mõte.

Ettepanekud:
- Teha küsitlus – põhikooli osas; ÕE-dega kohtumine ja seal kaardistamine (kevad
2023)
- Oma kooli keskkond ja oma klassi õpilaste/eakaaslaste tunnustus pigem olulisem
- Ettepanek tunnistused ja tänukirjad, mis on sellise “mitte nii olulise kaaluga” võiks
talletada veebikeskkonda, kus noortel on võimalus neid igal ajal näha ja neid
vajadusel kasutada.

Noortevolikogu uus logo

Emma on suhelnud vahepeal ASO-ga TLNV logo teemal ning kavandit tutvustati
kohapeal. Siinkohal hetkel on logo töös ning ASO suhtleb omakorda kujundajaga.

Ungari linna noortevolikogu

Meiega võttis ühendust Ungari linna aktiivsed noored, kes planeerivad teha
noortevolikogu ning uurisid, et millistel alustel meie toimetame. Meie liikmed kutsuti
liituma nende Discordi vestlusega ning Tea ja Robin on hetkel kontaktisikud meie
poolt seal. Hetkel rohkem sisulist poolt pole tulnud ja vaatame kuhu see koostöö
meid viib.



5. Huvihariduse raha
TLNV-le anti kasutada huvihariduse raha suuruses 3000 €, et kaasata koolinoori
mitteformaalse hariduse raames tegevustesse, mis on nende enda poolt välja
pakutud. Leidsime, et murekohaks on ÕE tegevuste toetus ning kvähene
keskkonnateadlikkus koolides, prügi mitte sorteerimine. Idee tuli, et soetaks
projektiga liituvatele koolidele taarakastid, ÕE saab nendest saadud tulu suunata
tegevuste elluviimiseks või toetamaks näiteks mõne koolikaaslase koolireisi, kes ei
saa seda endale lubada. TLNV poolt juhib aktsiooni Laura Liis Luhamäe ja Helen
Siska ning hetkel käivad ettevalmistused kaasamaks ÕE-sid. Plaan on teha
üleskutse koolide ÕE-le, leidmaks, kes on valmis kaasa tulema. Valime välja paar
piloot kooli ning siis soetame vajalikud vahendid. Pärast teeme aruandluse, et kuidas
läks ja kas tasub ideega ka uuel aastal edasi minna.
Emma kutsus noortevolikogu liikmeid veel aktsioonist osa võtma ning panustama
idee elluviimisesse. Tuletati ka meelde, et meil on võimalus ka luua komisjone, kus
lisaks noortevolikogu liikmetele on kaasatud ka väljaspool huvi tundvad noored.

6. Kaasava eelarve kaasa aitamine

Infoks kõigile, et tänasest 10-30.aprillini saab esitada ideid Tartu linna kaasavasse
eelarvesse - https://tartu.ee/et/kaasav-eelarve . Sotsiaalmeedia tiim saab jagada
seda võimalust meie sotsiaalmeedias ning kutsuda noori üles ideid esitama.
Tartu kaasava eelarve rahvahääletus toimub 5.-11. oktoobril 2023. Seda
võimalust jällegi samas noorteni jagada ja saame oma valimiste perioodiga seda
siduda.

7. Pärnu noortevolikoguga kohtumine

Ettepanek on minna kogu koosseisuga Pärnusse noortevolikoguga kohtuma.
Eelkõige tutvuda, kuidas nemad toimetavad ning kuna neil on noortekomisjon, mis
annab sisendit kogu linna otsustele, mis noori puudutavad, siis kas see võiks olla ka
tulevikus meie noortevolikogu teema. Kuna tegemist on sealjuures ka
meeskonnaüritusega ja istungi päevaga, siis lisaks sisulistele teemadele teha midagi
aktiivset koos.
Ettepanek on teha midagi aktiivset ja põnevat. Hetkel otseseid pakkumisi ei tulnud ja
juhatus planeerib tegevust edasi (suheldakse Pärnu noortevolikoguga ja
planeeritakse väike kohtumine sellega seoses). Kohapealsetele inimestele sobis
kuupäevad ja teeme ka üleskutse grupis eesmärgiga, et enamus saaks ikkagi
osaleda.

8. ENLi üritused
Emma tutvustas tulevasi ENL sündmusi ning kutsus kaasa noori osalema:

● 12. aprill osalusfondi infotund
● 15. aprill koolitus “Kuidas panna osaluskogu toimima?”
● 18. aprill juhtide klubi

https://tartu.ee/et/kaasav-eelarve


● 6. mai kommunikatsiooni baaskoolitus
● 20. mai üldkoosolek Tallinnas

9. Komisjonide töö
10.04.-14.04. nädal komisjonide osas vaatasime üle teemad.

10.Kohapeal algatatud punktid
Kohapeal küsimusi ja ettepanekuid ei tulnud.

Koosoleku juhataja Koosoleku protokollija
Emma Kruusmäe Helen Siska


